














Bestuursverslag 
Lammerperiode 

De eerste lammetjes werden geboren op 29 januari en geadopteerd door Lodewijk Rondeboom. Lodewijk is de 
auteur van het boek “Een oase in het Heerderdal”. Een boek over de geschiedenis van landgoed “De Dellen”, 
waar onze kudde regelmatig vertoeft. Toepasselijk gaf hij de namen Cornelis[Buys Ballot] en Elisabeth[hoeve].  
Aan het eind van de lammertijd stond de teller op 152 en dat zijn er wel 50 meer dan vorig jaar, zodat onze 
herders eind maart met een kudde van 300 dieren de heide weer op gingen om deze te begrazen. Door de 
droogte was het soms wel zoeken en moest de kudde ook regelmatig de bos in om groen te zoeken. 

Lammetjesdag en Schaapscheerdersfeest 

19 maart was er na corona periode weer de druk bezochte Lammetjesdag waar geschat meer dan 4000 
bezoekers op af kwamen. In ieder geval werden er 998 beschuit met muisjes gesmeerd voor jong en oud. 
Volgde op Lammetjesdag, op 28 mei voor het eerst in 3 jaar weer het traditionele Schaapscheerdersfeest 
midden op het dorp in Heerde. En het was weer een groot succes met al in alle vroegte veel belangstelling van 
het publiek voor het “Scheeren met de scheere”, totdat alle schaapjes van hun jas ontdaan waren. 

De wolf 

De wolf heeft ook dit jaar onze herders en vrijwilligers weer veel kopzorgen bezorgd. Dagelijks moet 
gecontroleerd of er voldoende stroom op onze wolfwerende rasters staat en zeer regelmatig zorgen onze 
vrijwilligers er voor, dat het schrikdraad vrij blijft van groeiend gras en onkruid en dat het schoon blijft van het 
vele blad en takken. Ook gebeurt het regelmatig dat er isolatoren verbogen zijn door bezoekers, onbegrijpelijk 
als je bedenkt dat dezelfde bezoekers van de schapen en geiten houden. Ook het wild veroorzaakt nog wel eens 
schade door het springen over de afrasteringen. Veel werk dus. Naast al het werk aan de afrasteringen zijn 
onze vrijwilligers ook druk geweest met het schilderen van het Spiekertje, deuren van de schaapskooi en het 
geitenhondenverblijf. Uitmesten van dierenverblijven en allerhande hand- en spandiensten. 

Kuierpad naar de kooi 

Een langgekoesterde wens van onze herders is dit jaar door de gemeente Heerde (eigenaar van het terrein) 
gerealiseerd, namelijk een mooi klinkerpad van de hooischuur naar de schaapskooi. In de winterperiode en met 
name in de maanden januari en februari, wanneer er veel verkeer is tussen beide schuren, veranderde het pad 
regelmatig in een modderpoel en was er bijna geen doorkomen aan met een volgeladen kruiwagen. Maar van 
nu af aan dus verleden tijd met dit mooi geplaveide pad. Tevens werd het terrein tussen de kooi en hooischuur 
geëgaliseerd. 

Pachtovereenkomst 

Wij hebben de huurovereenkomst grasland die wij hadden met Het Gelders Landschap en Kastelen besproken 
met de terreinbeheerders van het GLK . Er is een nieuwe overeenkomst getekend en die geldt voor de komende 
10 jaar, waarin is vastgelegd dat wij een aantal weiden pachten en welke heidevelden onze kudde kan 
begrazen.  

Certificaat Stichting Zeldzame Huisdierrassen 

Alle Veluwse Heideschapen zijn gevlagd in het zo genaamde paraplu bestand. Dat betekent dat ze erkend zijn 
als een bijzonder huisdier ras. Het zou kunnen dat ze dan gespaard worden wanneer er sprake zou zijn van 
weer een ruimingscampagne zoals we in 2001 gekend hebben. Daarnaast kunnen we in het kader van het GLB 
(Gemeenschappelijk Landbouw Beleid)2023 dierpremie aanvragen; in ons geval zou dat als we gemiddeld 130 
schapen houden een bedrag van bijna 4000.—euro kunnen opleveren. In verband hiermee hebben zich 
inmiddels 2 nieuwe kuddes bij het stamboek aangemeld, een ervan is afgewezen omdat de kwaliteit van de 
schapen absoluut onvoldoende was. 

Wandelingen 

Ook hebben we dit jaar weer middag en ochtendwandelingen georganiseerd, die goed bezocht zijn. Helaas 
hebben we er één uit het programma gehaald wegens omstandigheden. 

Dit jaar voor het eerste deelgenomen aan het Duurzaamheidsproject van de Noordgouw. Meerdere groepen van 
jonge schoolgangers hebben een toelichting aan mogen horen over het duurzaam onderhouden van de heide 
door onze schapen. 

 

 

 



Begrazing heide volgens onze exploitatie-overeenkomst met gemeente Heerde en Epe 

40 weken x 5 dagen @ 7 uur = 1400 uur 
40 zaterdagen @ 4 uur = 160 uur 
8 weken x 5 dagen @ 4 uur = 160 uur 
   ------------ 
Totaal 1720 uur 

Droge zomer en een mooi najaar 

Deze zomer werd uiteindelijk toch weer zonovergoten met weinig neerslag, wat onze weiden en heidevelden 
geen goed deed. Vanaf half augustus bloeit de heide normaal gesproken op z’n mooist, maar helaas was het dit 
jaar een stuk minder, we zijn benieuwd hoe de heide het volgend jaar weer gaat doen. Gevolg van dit alles 
was, dat we deze zomer een week of 6 hebben bijgevoerd, want in de dekperiode is het belangrijk om de 
schapen in goede conditie te hebben. Vanaf 1 september hebben we 10 rammen ingezet, 6 uit Elspeet en 4 van 
de Rhedense schaapskudde, de rammen waren gelukkig goed de zomer doorgekomen en zeer actief in de 
dekperiode, verwachtingsvol kijken we al weer uit naar de aankomende lammerperiode, die zal vallen in de 
maand februari. De maanden oktober en november daarentegen viel er weer neerslag en was het weer redelijk 
groeizaam, het gras lijkt nog steeds te groeien, zodat we pas vanaf december weer bij gaan voeren zoals 
andere jaren en we weer hoopvol uitkijken naar een nieuw jaar met voor iedereen vrede en gezondheid. 

Doelstelling van de stichting 

Bovenstaande activiteiten sluiten aan op de doelstelling van de stichting. Deze doelstelling luidt volgens artikel 
2 van de statuten: “ Het verkrijgen en het houden van een kudde schapen ten einde daardoor de traditionele 
schapenbeweiding op de heide in Epe, Heerde en omgeving in haar oude luister te herstellen en te behouden, 
het aanzien van het landschap attractiever te maken en de verarming  van de nog aanwezige heidevelden door 
de beweiding tegen te gaan, zonder dat enig winstbejag wordt beoogd. “ 

Door de schaapherder wordt samen met de hulpherders en vrijwilligers aan deze doelstelling inhoud gegeven. 
Om de fysieke belastbaarheid van de schaapherder te vermindering, heeft het bestuur eind 2022 besloten om 
een quad aan te schaffen met name voor het transport van hooi, veevoer en mest. Deze aanschaf is begin 2023 
voor een bedrag van € 6.000,00 excl. BTW gerealiseerd. 

Samenstelling bestuur 

Jan Willem Wiggers Voorzitter 
René de Vries Vicevoorzitter 
Dick van Norel Penningmeester 
Rik Thybaut  Secretaris 
Ed Cornelissen  Algemeen bestuurslid 
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